
 
Valtuutettu Helinä Aaltosen ym. valtuutettujen aloite Raision teatterin tilojen esteettömyydestä 
 
Kaupunginvaltuusto 07.03.2022 § 45  
  
 Valtuutettu Helinä Aaltonen jätti seuraavan aloitteen: 
 
 ”Raisiossa on tasokas harrastajateatteri, joka toimii Raision keskustan 

tuntumassa entisen kauppaopiston tiloissa. 
 
 Teatterin tiloissa pidettävät kulttuuritapahtumat eivät ole kaikkien 

saavutettavissa, koska tilat eivät ole esteettömät. Tilat sijaitsevat toisessa 
kerroksessa kahdenkymmenen askelman korkeudella. 

 
 On lukemattomia kansainvälisiä tutkimuksia taiteen ja kulttuurin 

merkityksestä niin sairauksien ehkäisyssä kuin fyysisen ja psyykkisen 
hyvinvoinnin edistämisessäkin. Kulttuurin merkitys myös työhyvinvoinnin 
tukemisessa on todettu useissa tutkimuksissa. Koronaepidemiatilanne on 
korostanut kulttuurin tarvetta ja sen vaikutusta hyvinvointiin. Oman 
kaupungin kulttuuritoimintaa tulisi tukea kaikin mahdollisin tavoin. 

 
 Raision Teatteri tuo sisänäyttämölleen sekä syys- että kevätkaudella 

vähintään yhden kokoillan näytelmän. Raision Teatteri haluaa tarjota 
raisiolaisille myös ammattilaisteatteria, joten suunnitelmissa on tällekin 
vuodelle muutamia ammattilaisten tuottamia kiertueteatteriesityksiä. 
Lisäksi teatterin tiloissa järjestetään erilaisia kursseja ja muita 
kulttuuritapahtumia. Tiloissa toimii Raision Teatterin lisäksi Raisio-Opiston 
lasten teatteriryhmä sekä Raisionseudun Lausujat. 

 
 Koko Raision Teatterin väki on kiitollinen kaupungin antamasta tilasta, 

jossa he ovat saaneet olla jo vuodesta 2015. Vuosien saatossa on 
kuitenkin käynyt ilmi, että yhä useammat katsojat joutuvat jättämään 
esityksiä ja tapahtumia väliin vain siitä syystä, ettei heillä ole pääsyä 
teatteritilaan. Yhä useammin palautteesta kuuluu pettymys siitä, ettei 
Raision kaupunki tarjoa tasa-arvoista mahdollisuutta kaikille nauttia 
Raision Teatterin tarjoamasta kulttuurista. Esteellisyys aiheuttaa myös sen, 
ettei esimerkiksi Raisio-Opiston lastenteatterikurssi ole kaikille halukkaille 
mahdollinen. 

 
 Valtuustoaloite: 
 

Esitän, että selvitetään, miten Raision teatterin tiloista saataisiin 
esteettömät. 

 
Raisiossa 7.3.2022 
 
Keskustan valtuustoryhmä  
Helinä Aaltonen 
Erkki Haavisto 
Jukka Rantala 
 
Ari Leinonen  Heikki Laine 
Niko Dahlgren Ella Mylly 
Niina Äikäs  Ari Korhonen 
Saila Rintee  Aleksi Suro 
Hans Våg  Teija Hurmerinta 
Jari Salonen  Mirva Salonen 
Janne Laulumaa Kimmo Kosonen 
Jari Pulkkinen Hannele Lehto-Laurila” 



    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
 
Kaupunginhallitus 14.03.2022 § 110  
   
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Helinä Aaltosen aloitteen Raision 

teatterin tilojen esteettömyydestä infralautakunnan valmisteltavaksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Infralautakunta 25.04.2023 § 43  
  
 Valmistelija: kiinteistöpäällikkö Ari Jalonen, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 

 
Valtuutettu Helinä Aaltonen on jättänyt aloitteen Raision kaupungin entisen 
kauppaoppilaitoksen tilojen esteettömyydestä koskien Raision teatterin 
tiloja. 
 
Raision teatterin tilat sijaitsevat 2. kerroksessa. Rakennuksessa ei tällä 
hetkellä ole käytössä hissiä, jolla pääsisi jouhevasti toiseen kerrokseen. 
Pääsy esteettömästi tapahtuu ainoastaan porraskiipijällä. Porraskiipijä on 
koettu haasteelliseksi ja hitaaksi käyttää, jonka johdosta sen käyttö on 
jäänyt vähäiseksi. Koko rakennuksen ensimmäiseen kerrokseen on 
esteetön pääsy. 
 
Raision kaupungin tahtotila on että, kaikilla henkilöillä on tasa-arvoiset 
mahdollisuudet käyttää tiloja, jossa huomioidaan esteettömyys ja 
saavutettavuus. 
 
Esteettömyyden parantamisen mahdollisuuksia on ent. 
kauppaoppilaitoksen tiloissa selvitetty. Mahdollisuuksina ovat porrashissi 
tai erillinen sisälle/ulkopuolelle rakennettava hissi. Porrashissi voidaan 
asentaa suoraan nykyisten portaiden yhteyteen kaiderakenteeseen kiinni. 
Kustannusarvio kyseiselle porrashissille on noin 25.000 euroa (alv. 0 %). 
Sisälle rakennettava hissi vaatii puolestaan nykyisten välipohja- ja siihen 
liittyvien rakenteiden muutoksia. Hissin rakentamisen kustannusten 
arvioidaan olevan noin 120.000–150.000 euroa (alv. 0 %) oheistöineen. 
 
Esteettömyyden parantaminen otetaan huomioon ent. kauppaoppilaitoksen 
tulevissa investointisuunnitelmissa talousarvio 2024 laadinnan yhteydessä. 
Edellä esitettyjä vaihtoehtojen käytettävyyttä arvioidaan vielä yhdessä 
esteettömyysasiantuntijan ja käyttäjien edustajien kanssa ennen 
mahdollista investoinnin toteuttamista. 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Timo Oja 
 

Päätösehdotus Infralautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 08.05.2023 § 184    
166/10.03.02.00/2022    



  
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee 

aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuun 
käsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 


